
The error of the courts of heaven Oriental court. 1 of 6,  

Eroarea "curților cerului". Curtea orientală. 1 din 6 

Bună ziua tuturor, 

 

Se spune că agenții federali care sunt antrenați să detecteze banii falși 

studiază mai întâi fiecare aspect al banilor adevărați. Când îi cunosc foarte, 

foarte bine pe cei adevărați, îi pot identifica cu ușurință pe cei falși.  

Așa abordez eu acest studiu despre învățătura "curțile cerului". În prima 

jumătate, mă voi concentra în primul rând pe ceea ce este adevărat, astfel 

încât, în momentul în care voi ajunge la descrierea elementelor învățăturii 

"curților cerului", veți ști deja în spiritul și mintea voastră că este 

contrafăcută.  

Care sunt elementele de bază ale învățăturii "curților cerului"? 

"Curțile cerului" descriu rugăciunea ca funcționând în cadrul unui sistem 

modern de justiție penală din Occident/Europa. Premisa este că Tatăl este 

judecătorul, Isus este avocatul nostru, Satana este procurorul, iar noi 

trebuie să ne aducem cazurile în fața "curților cerului" pentru o judecată 

corectă. Este un sistem bazat pe formule de rugăciune pentru a expune un 

caz legal, ca o instanță penală din zilele noastre.  

Se spune că Satana are acces la Tatăl, în fața căruia este audiat fiecare 

caz. Se mai afirmă că unii credincioși care au murit acționează ca un 

consiliu al cerului. (Mai multe despre acestea mai târziu în serie) 

Subiectele din cărțile conexe ale fondatorului "curților cerului" fac apel la 

orice teamă sau dorință pe care o poate avea o persoană. Acestea includ; 

"operarea în curțile cerului", "fundamentele pentru ruperea blestemelor 

generaționale", "rugăciuni și declarații care deschid curțile cerului", "martori 

cerești; parteneriat cu consiliul cerului pentru descoperiri personale", 

"emiterea de ordine de restricție divine", "primirea vindecării de la curțile 



cerului", "deblocarea destinelor de la curțile cerului", "etajele de 

tranzacționare ale cerului (deblocarea bogăției)" și așa mai departe. 

Înțelegeți acest lucru despre harul Tatălui nostru și al Domnului 

nostru.  

Tatăl și Domnul nostru vor face tot ce se poate face pentru a-i ajuta pe 

credincioșii nevinovați și bine intenționați care caută cu disperare 

răspunsuri, dar care sunt prinși în această eroare. O rugăciune ascultată 

printr-o formulă ca aceasta nu este o aprobare asupra învățăturii, ci este în 

schimb o reflectare a harului Tatălui care îl ajută pe unul dintre copiii Săi la 

vreme de nevoie.  

În același mod în care un pastor care are o aventură secretă se poate ruga 

pentru cineva și acesta este vindecat, Domnul a vindecat de dragul 

persoanei, nu din cauza sau ca o aprobare a pastorului. 

Biblia este o carte orientală. Tatăl este un rege oriental. Iisus este 

oriental.  

Aceasta este cheia pentru a înțelege prima utilizare a cuvântului "curte" în 

Biblie.  

Orientul Îndepărtat și Orientul Mijlociu sunt Orientul - Orientul. Curțile 

regilor sunt curți orientale, nu un sistem judiciar bazat pe democrație din 

secolul XXI. Pentru clasificarea în studiu, Europa și America sunt 

"occidentale", în timp ce Israel și Orientul Mijlociu sunt "orientale".  

"Intrați la porțile Lui cu mulțumiri și la curțile Lui cu laude, fiți recunoscători 

față de El și binecuvântați Numele Lui. Căci Domnul este bun. Îndurarea 

Lui este veșnică și adevărul Lui rămâne în toate generațiile." Psalmul 100: 

4-5 

O curte orientală, așa cum se menționează în Psalmul 100 de mai sus, se 

referă la zona din jurul tronului unui rege. Se intră prin porți și se intră în 

curțile tronului. Cuvântul "curte" în ebraică înseamnă "incintă", referindu-se 

la zona din jurul unui tron sau palat. În VT sunt menționate curțile interioare 



și curțile exterioare. Nu se referă la un sistem judiciar modern, ci la zona 

din jurul unui tron. 

Obiceiuri orientale: De la Avraam la Evanghelii și dincolo de ele 

Printre acestea se numără plecăciunea fie la brâu, fie îngenuncherea la 

pământ, în semn de respect față de cineva cu autoritate. În Occident, dăm 

mâna. În Orient se face o plecăciune cel puțin la brâu. În Geneza 18:2, 

Avraam s-a înclinat în fața Domnului în timp ce el și 2 îngeri s-au 

materializat pentru ca Domnul să-i permită lui Avraam să intervină pentru 

nepotul său Lot și pentru oamenii din Sodoma. Cei 2 îngeri au mers mai 

târziu în capitolul 19 pentru a-l salva pe Lot și familia sa.  

În Matei 2: 11, înțelepții au căzut la pământ în semn de închinare în fața 

copilului Isus. În Fapte 10:25 romanul Corneliu "a căzut la picioarele lui" în 

fața lui Petru și "i s-a închinat". Într-adevăr, Filipeni 2: 10 spune că orice 

genunchi se va pleca și orice limbă va mărturisi că Isus Hristos este 

Domnul. Toate acestea sunt orientale. 

Luați în considerare modul oriental de a transporta un rege.  

Mulți dintre noi au văzut filme, cărți, artă sau reprezentări istorice din China, 

Japonia, India și așa mai departe, în care împărații și oficialii importanți 

sunt așezați pe o platformă de scaune. De obicei, platforma scaunului are 

perdele sau voal și este purtată pe stâlpi pe umerii însoțitorilor.  

Exact așa a fost transportat Chivotul Legământului de către preoți, așa cum 

a poruncit Dumnezeu. Putem vedea acest lucru în I Cronici 15, unde 

inelele de pe părțile laterale ale chivotului aveau stâlpi plasați prin ele, iar 

apoi leviții ridicau Chivotul și îl purtau pe umerii lor. 

Am menționat acest pasaj  

Pentru că explică de ce a murit Uza când a ținut în frâu carul cu boi în II 

Samuel 6:6-8. David adusese în mod necorespunzător și din ignoranță 

Chivotul pe un car cu boi. După ce Uza a murit, David și-a făcut temele și a 

găsit instrucțiunile lui Dumnezeu.  Apoi i-a pus pe leviți să transporte 

Chivotul în mod corespunzător. Inelele de pe părțile laterale ale Chivotului 



aveau stâlpi de lemn plasați prin ele, iar leviții au folosit acei stâlpi pentru a 

căra Chivotul pe umeri. Vezi Exodul 25: 12-15, 27. Exodul 27: 6-8. 

Modul în care Israel a transportat Chivotul Legământului este un tip al celui 

ceresc. Ezechiel l-a experimentat pe Tatăl pe tronul Său zburând spre el în 

Ezechiel 1. El descrie heruvimii în flăcări care purtau pe umeri platforma 

tronului, ducându-L oriunde dorea. (Ezechiel 1: 15-28) 

Printre cei care au acces direct la o curte orientală (tronul) se numără 

familia și copiii regelui, prietenii, bătrânii sau consilierii și liderii 

spirituali.  

Dacă ați citit cartea Daniel, înțelegeți că Daniel a avut o astfel de poziție la 

curtea lui Nebucadnețar. O vedem pe Estera și pe soțul ei, regele, și pe 

Iosif (și pe frații săi) la curtea regală a lui Faraon. În Israel și Iuda îl vedem 

pe profetul Samuel în fața regelui Saul. Îl vedem pe Isaia slujindu-i regelui 

Ezechia și pe Ieremia slujindu-i regelui Zedechia, și așa mai departe. 

Profetul, preotul și regele au condus și sfătuit Israelul de-a lungul istoriei 

sale. 

Da, Biblia este o carte orientală, iar tronul Tatălui face parte dintr-o 

curte orientală.  

Noi suntem o familie, deci avem acces și nimeni nu ne poate acuza în fața 

Tatălui nostru, Regele. O curte regală (orientală și occidentală) este o 

extensie a casei unui rege. Printre cei care au voie și sunt primiți în fața 

regelui se numără familia și nobilimea regelui, precum și liderii spirituali. De 

asemenea, include însoțitori care nu sunt regali.  

Vom relua cu copiii regilor orientali săptămâna viitoare. Până atunci, 

binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

The error of the courts of heaven, Royalty access 2 of 6,  

mailto:cwowi@aol.com


Eroarea "curților cerului", Regalitate/acces 2 din 6 

 

Bună ziua tuturor, 

Am încheiat săptămâna trecută vorbind despre cum, la o curte orientală, 

familia regelui are acces direct. Ei sunt nobilii și singurii care dețin o astfel 

de favoare. Am menționat, de asemenea, că familia este scutită de acuzații 

și urmăriri penale.  

Luați în considerare acest lucru în practica antică de a ucide toți membrii 

unei familii regale atunci când a avut loc o răsturnare violentă. Toată 

familia, de la rege la cel mai tânăr copil, este considerată egală, așa că toți 

erau uciși. În II Samuel 4:4, acest lucru este descris în momentul în care 

familia lui Saul a fugit de noul rege David, de teamă să nu fie ucisă. Bona 

lui Mefiboșet a căzut în timp ce alerga cu el, schilodindu-l. În schimb, David 

i-a arătat o mare favoare. Regele și copiii sunt considerați una singură. (II 

Samuel 9: 6-11) 

De aceea....Curtea Tatălui în Apocalipsa 4  

Când Ioan se află în ceruri, Îl vede pe Tatăl pe tronul Său, înconjurat de 24 

de bătrâni și de heruvimi asistenți. El Îl vede în capitolul 5 pe Domnul, 

odată ucis, dar acum viu pentru totdeauna. Aceasta este o curte orientală, 

regală. Oamenii sunt în jurul tronului bucurându-se că Isus ne-a făcut....  

"(Isus)... ne-a făcut împărați și preoți pentru Dumnezeu Tatăl Său..." 

Apocalipsa 1:6 

"Și ne-a făcut pentru Dumnezeul nostru regi și preoți..." Apocalipsa 5: 10 

"Duhul care dă mărturie cu duhul nostru că suntem copiii lui Dumnezeu 

(Tatăl)." Romani 8: 16 

"Și dacă sunt copii, atunci sunt moștenitori, moștenitori ai lui Dumnezeu 

(Tatăl) și împreună-moștenitori cu Hristos." Romani 8: 17 



"(Tatăl) care a hotărât dinainte să ne adopte ca pe niște copii pentru El 

însuși prin Isus Hristos." Efeseni 1: 5 

Acesta este motivul pentru care ne aflăm în jurul tronului Tatălui; suntem 

copiii Săi și am primit "slujbele" de a fi preoți și regi pentru a domni 

împreună cu El. Ca urmare... 

"În El este toată plinătatea Dumnezeirii în trup. Și voi sunteți desăvârșiți 

în El, care este capul tuturor principatelor și puterilor." Coloseni 2: 9-10  

"Dar Dumnezeu (Tatăl), care este bogat și plin de îndurare și de mare 

dragoste pentru noi, chiar când eram morți în păcatele noastre, ne-a făcut 

vii împreună cu Hristos (prin har sunteți mântuiți) și ne-a înviat și ne-a făcut 

să ședem împreună în locurile cerești în Hristos. Pentru ca, în veacurile 

viitoare, El (Tatăl) să continue să arate bogăția bunătății Sale față de noi în 

Hristos Isus." Efeseni 2: 4-7 

În virtutea lucrării lui Isus Hristos, facem parte acum din curtea 

regală. Suntem copiii Săi regali. Suntem preoți. Suntem regi. Suntem 

familia Sa. Suntem desăvârșiți. Avem acces direct și neîngrădit la 

curtea Tatălui. Facem parte din curte. Venim cu îndrăzneală la tron 

prin simpla rostire a cuvântului "Tată" și, pur și simplu, avem atenția 

Lui.  

Faptul că suntem copiii Săi, copii regali, slujitori ai vieții Sale, înseamnă că 

nimeni nu poate aduce acuzații împotriva noastră. A fost deja decis. S-a 

făcut. Când Isus a devenit Omul înviat, Domnul tuturor lucrurilor create, 

această lucrare a curățat și cerul de orice posibilitate ca Satana să ne 

poată acuza.  

Dumnezeu Tatăl a rezolvat problema. Este prea târziu pentru a aduce 

acuzații împotriva noastră, deoarece am fost născuți din nou, pecetluiți de 

Duhul Său cel Sfânt, iar cetățenia și familia noastră sunt cerurile. Acum 

suntem spălați*, acum suntem sfințiți (puși deoparte pentru Dumnezeu) 

acum suntem îndreptățiți în Numele lui Isus și prin Duhul lui Dumnezeu 

Tatăl. *I Corinteni 6: 11 . 

Justificat nu înseamnă că dosarul a fost șters.  



Nu, asta înseamnă achitare. Mulți creștini au ideea că am fost achitați, dar 

nu asta spune Biblia. Ea spune că am fost îndreptățiți.  

Justificat* nu înseamnă că dosarul a fost șters, ci înseamnă că nu a existat 

niciodată un dosar împotriva ta în primul rând. Regele stă acum în locul tău 

și a declarat că așa este. Înseamnă că nu poate fi adusă nicio acuzație, 

deoarece Dumnezeu nu are nicio înregistrare a vreunei fapte greșite. 

Acesta este motivul pentru care Isus afirmă în Apocalipsa 3: 5 că ne va 

mărturisi înaintea Tatălui și a îngerilor Săi. Nu achitați, ci îndreptățiți, 

Domnul afirmând acest lucru în fața Tatălui.  *Justificat: Romani 3: 24, 28; 

5: 1, 9; 8: 30. Galateni 3: 24 

Toate lucrurile sunt noi și toate aceste lucruri noi sunt de la Dumnezeu*. Nu 

mai există nimic vechi. Există doar noul în Hristos. Isus a luat scrisul 

rânduielilor care era împotriva noastră, bătându-l în cuie pe crucea Sa**, și 

toate acele lucruri au murit acolo, pe cruce, împreună cu El. Există doar 

viața de înviere. Moartea lui Isus a pus în aplicare voința Sa, iar El a înviat 

din morți pentru a deveni Executorul propriei Sale Voințe. *II Corinteni 5: 

17; **Coloseni 2: 13-15, (Evrei 9: 16-24 - Executor/Testament) 

Pentru că suntem îndreptățiți de Tatăl, nici o ființă nu poate aduce 

acuzații împotriva noastră. 

Romani 8: 31-34: "Ce răspundem noi la aceste lucruri? Dacă Dumnezeu 

(Tatăl) este pentru noi, cine poate fi împotriva noastră? Cel care nu L-a 

cruțat pe Fiul Său, ci L-a predat pentru noi toți, cum nu ne va da El, 

împreună cu Fiul, de bunăvoie toate lucrurile? Cine va aduce o acuzație 

(acuzație) împotriva aleșilor lui Dumnezeu? Dumnezeu (Tatăl) este cel 

care ne-a justificat. Cine este cel care ne condamnă? Este Hristos, 

care a murit (pentru noi) și a înviat, care și acum este la dreapta lui 

Dumnezeu și trăiește ca să mijlocească pentru noi." 

"Dacă Dumnezeu este pentru noi, cine poate fi împotriva noastră?". 

"Cine va pune o acuzație (acuzație) împotriva aleșilor lui Dumnezeu 

(Tatăl)?" 

"Dumnezeu (Tatăl) este cel care ne justifică." 



"Cine este cel care ne condamnă? Este Hristos, care a murit și a înviat..." 

Transpunerea unui antic tribunal regal oriental într-un sistem judiciar 

modern de instanțe penale este o gravă eroare. Nu numai că ignoră, 

dar neagă tot ceea ce a făcut Isus pentru noi.  

Reînnoiește-ți gândirea la realitățile Noului Testament. Curțile cerului, unde 

locuiește Regele și unde sunt așezați copiii Săi regali, este un loc în care 

copiii Săi pot găsi milă și har pentru a-i ajuta la vreme de nevoie. Evrei 4: 

14  

Învățătura despre "curțile cerului" a transformat tronul Tatălui nostru dintr-

un loc de siguranță, ca și casa noastră, într-un loc de incertitudine, confuzie 

și teamă. 

Seamănă vreun aspect al învățăturii curților cerului cu Isus din 

evanghelii?  

Vedem această învățătură de-a lungul ultimilor 2000 de ani de creștinism? 

Nu la ambele. 

Autorii Noului Testament au scris despre cetățenia noastră în ceruri, 

despre ceea ce a făcut Isus pentru noi, despre autoritatea și poziția noastră 

corectă în fața lui Dumnezeu. Nu există nicio învățătură despre cum să-ți 

susții cauza în curtea cerului. Noi am fost deja îndreptățiți de Tatăl nostru. 

Satana a fost dezarmat, și aici reluăm subiectul săptămâna viitoare. Până 

atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

The courts of heaven error, Satan access to heaven, 3 of 6,  

Eroarea curților cerului, Accesul lui Satan în cer, 3 din 6,  

 

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


Bună ziua tuturor, 

Am stabilit că suntem familia regelui și că avem acces direct la tron.  

Înainte de a merge mai departe, vreau să reamintesc cititorului că termenul 

"curțile cerului" sau "curtea cerului" nu este folosit niciodată în Biblie. 

Termenul este o invenție a omului care elimină inima și emoțiile din 

rugăciunea unei persoane în schimbul unui proces juridic mecanic în care 

totul trebuie făcut în ordine, altfel rugăciunile nu vor fi ascultate și diavolul 

va avea o ușă deschisă în viața ta.  

Cu toate acestea, fiind copiii Regelui, am fost desemnați să guvernăm 

împărăția ca preoți și regi. Din punct de vedere pozițional, suntem așezați 

în ceruri cu Domnul și Tatăl nostru. În aceste calități, NT spune că vom 

"domni cu El 1.000 de ani" în veacul următor. (I Corinteni 6: 2-3; II Timotei 

2: 12; Apocalipsa 5:10, 20: 4, 6; 22:5) 

Isus a curățat cerul de influența lui Satan 

Priviți Efeseni 1:19-20, care vorbește despre acțiunile Tatălui față de Isus și 

față de noi: "Și la nespus de mare puterea Lui (a Tatălui) îndreptată spre 

noi, cei care credem, potrivit cu lucrarea puterii pe care a lucrat-o în 

Hristos, când L-a înviat din morți și L-a așezat la dreapta Sa în locurile 

cerești." 

Ați reținut asta? Aceeași putere pe care Tatăl a folosit-o pentru a-L învia pe 

Isus din morți este PUTEREA care lucrează acum în viața ta, în viața mea, 

în viața fiecărui credincios. Acea eliberare de putere de la înviere curge 

nestingherită și nealterată către fiecare persoană atunci când se decide 

pentru Hristos. Acea putere este cea care a făcut ca spiritul tău să fie 

recreat. Este ACEA putere de înviere care lucrează astăzi în viața ta. 

Totul este în același flux, aceeași putere, fără să fi pierdut nimic din acea 

duminică dimineața de demult.  

Versetele 21-23 continuă: v20... 

"La dreapta Lui (a Tatălui) în locurile cerești, (v21) cu mult mai presus de 

orice stăpânire și autoritate, putere și domnie și de orice nume care se 



numește, nu numai în lumea aceasta, ci și în cea viitoare, (v22) și a pus 

toate lucrurile sub picioarele Lui și L-a dat să fie cap peste Biserică, care 

este trupul Lui, plinătatea Celui care umple totul în toate privințele."  

Observați că Isus este mai presus de toate, iar noi suntem în El. Aceeași 

putere care lucrează în El, care L-a înviat din morți, este puterea care 

lucrează în noi în fiecare zi a vieții noastre. Noi suntem cu adevărat una cu 

El și El una cu noi. El este Capul, iar noi suntem trupul.  

Faptul că El a fost așezat mai presus de orice putere și stăpânire, 

conducători și autoritate, confirmă faptul că Satana nu mai are acces în 

ceruri. 

Satana nu poate intra în rai: Realitățile Noului Testament 

Una dintre principalele învățături ale "curților cerului" este că Satana are 

acces direct în cer.  

Unul dintre versetele folosite este Luca 10: 17-20, unde Isus a spus: "L-am 

văzut pe Satana ca un fulger căzând din cer".  

Dacă este extras din context, o persoană ar putea crede că Isus spune ÎN 

ACELAȘI MOMENT că l-a văzut pe Satana căzând din cer. Dar asta ar 

contrazice faptul că Satana era deja căzut și se afla în Grădina Edenului 

pentru a-i ispiti pe Adam și Eva. Ar contrazice faptul că Satana L-a ispitit pe 

Isus în pustie înainte de începerea slujbei Sale. 

 

 

Deci, ideea că ÎN ACELAȘI MOMENT Satana a căzut, trebuie respinsă. 

Contextul ne spune povestea. Ucenicii s-au întors absolut încântați, amețiți 

ca niște copii mici, că până și demonii li se supun prin folosirea numelui 

Său. Isus îi liniștește spunându-le: "L-am văzut pe Satana căzând din cer... 

Așa că nu vă bucurați că aveți autoritate asupra demonilor, ci că numele 

vostru este scris în ceruri".  



Cu alte cuvinte - Liniștiți-vă băieți, nu vă concentrați pe periferie, am fost 

martor ocular la căderea lui, așa că concentrați-vă pe cer nu pe autoritatea 

pe care tocmai v-am dat-o. 

Satana nu are voie în rai? Dar el este numit acuzatorul fraților noștri. 

Corect. Dar contextul este totul. Priviți acest pasaj informativ din 

Apocalipsa 12: 9-11: "...Satana și îngerii lui au fost aruncați afară (din cer) 

împreună cu el, și au fost aruncați pe pământ... a fost aruncat (afară) 

acuzatorul fraților noștri, care îi acuza înaintea lui Dumnezeu zi și noapte." 

El a fost aruncat din cer și coborât pe pământ, deci acuzațiile lui împotriva 

noastră sunt aici pe pământ, nu în cer, în fața Tatălui nostru. Acuzațiile lui 

vin la noi în mod individual, la noi direct, acuzându-ne. El nu mai poate să 

ne acuze înaintea lui Dumnezeu Tatăl nostru, așa că ne acuză aici, pe 

pământ, 1 la 1, aducând condamnarea direct la noi.  

Acuzațiile lui nu mai sunt în fața lui Dumnezeu, Isus a închis ușa pentru 

asta, pentru că Tatăl este cel care ne-a îndreptățit prin Isus Hristos, iar noi 

suntem așezați ca una cu Hristos în locurile cerești. 

Satana nu vă acuză în fața Tatălui.  

El te acuză direct în fața ta. La urechile tale. În imaginația ta. La gândurile 

tale. Petru a scris în 1 Petru 5:8:  

"Fiți sârguincioși, căci potrivnicul vostru, diavolul, umblă ca un leu care 

răcnește, căutând pe cine să devoreze."  

Petru nu a scris că Satana se plimbă în ceruri, ci aici, pe pământ, se 

plimbă.  

Spiritualizează propriul păcat 

Un punct principal al învățăturii despre "curțile cerului" este că păcatul 

generațional al familiei tale îi permite lui Satana accesul în cer pentru a te 

acuza în fața lui Dumnezeu. Învățătura 'blestemul generațiilor' permite unei 

persoane să dea vina pe ruda lor moartă de mult timp pentru starea lor 

actuală.  



Aceasta spiritualizează păcatul și condițiile din viață, transferând vina 

asupra rudelor moarte, în loc să forțeze o persoană să își asume 

responsabilitatea pentru deciziile pe care le-a luat. Eroarea "curților cerești" 

învață, în esență, că trebuie să mergem în fața Tatălui și a diavolului pentru 

a ne prezenta cazul, ceea ce nu este corect.  

Mai multe despre eroarea 'blestemul generațiilor' și despre ceea ce spune 

cu adevărat Biblia săptămâna viitoare... până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

Courts of heaven (COH) error, Generational curse 4 of 6,  

Eroare în curțile cerului (ECC), Blestemul generațional? 4 din 

6, Gânduri săptămânale  

 

Bună ziua tuturor, 

Săptămâna trecută v-am povestit cum a fost aruncat Satana din cer și 

coborât pe pământ. El nu ne mai acuză în fața Tatălui nostru din ceruri 

pentru că nu mai este în ceruri. El nu are dublă cetățenie.  

După ce a fost aruncat pe pământ, Satana umblă pe pământ "căutând pe 

cine să devoreze". De la ispitirea lui Adam și a Evei, la ispitele lui Isus, la 

ispitele noastre, Satana este cantonat pe pământ. 

Orice acuzații sau ispite sunt din partea demonilor de aici, de pe pământ. 

Nu pot fi suficient de ferm în acest punct pentru cei influențați de eroarea 

ECC. Întreaga lor învățătură se bazează pe ideea că Satana are acces la 

Tatăl în mod egal cu noi. Aceasta este o palmă dată la ceea ce a făcut 

Isus. Nu trebuie decât să citim primul capitol din Efeseni pentru a respinge 

această eroare.  

Satana nu mai este în ceruri, ci pe pământ. El nu are dublă cetățenie. 

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


 

Blestemul învățăturii generațiilor 

Am menționat că accentul pus de ECC pe blestemul generațiilor permite 

unei persoane să dea vina pe rudele decedate de mult timp pentru viața lor 

actuală. Aceasta spiritualizează problemele reale ale gândurilor, imaginației 

și alegerilor proaste ale unei persoane, concentrându-și eforturile de a-și 

schimba viața prin găsirea unei chei spirituale. Acest lucru este în conflict 

direct cu Scriptura, care învață asumarea responsabilității personale și 

munca grea pentru a ne rearanja viața în vederea evlaviei.  

Formule precum curțile cerului par să ofere o soluție simplă la probleme 

complexe, dar este o înșelăciune. Efesenilor, despre care vă amintiți din 

Faptele Apostolilor 19, care își ardeau cărțile oculte pe străzi, nu li s-a 

adresat niciodată trecutul lor în scrisoarea lui Pavel către ei. Capitolul 4 a 

fost foarte direct: Nu mai păcătuiți, îmbrăcați-vă în Hristos, lucrați, umblați 

cu El și iubiți-vă unii pe alții așa cum a învățat Hristos. 

De unde provine învățătura "blestemul generațiilor"; ce spune Biblia.  

În Exodul 20:5, Domnul a vorbit despre a nu face idoli, spunând:  

"Nu te vei pleca în fața lor și nu le vei sluji. Căci Eu, Domnul Dumnezeul 

tău, sunt un Dumnezeu gelos, care pedepsesc nelegiuirile tatălui asupra 

celei de-a treia și a patra generații a celor ce Mă urăsc".  

Apoi, în Exodul 34: 7, vedem o discuție privată între Moise și Domnul, când 

Moise se afla pe munte în glorie, vorbind față în față cu El (v5-6). Aici 

Domnul repetă 20:5, deși nu este enunțat în întregime, ci ca un rezumat.  

Cu toate acestea, Deuteronom 5:9 se referă la copiii născuți în pustiu de 

cei care au ieșit din Egipt și au murit în cei 40 de ani de rătăcire. Copiii lor 

sunt pe cale să intre în Țara Făgăduinței, așa că Domnul o afirmă în 

întregime: 

"Nu vă veți pleca în fața lor și nu le veți sluji. Căci Eu, Domnul Dumnezeul 

tău, sunt un Dumnezeu gelos, care pedepsesc nelegiuirile tatălui asupra 

celei de-a treia și a patra generații a celor care Mă urăsc". 



Observați că Domnul este foarte specific.  

Amintirea nelegiuirilor este pentru familiile celor care Îl urăsc. NU este 

pentru israeliți. NU este pentru cei care cred și umblă cu Dumnezeul lui 

Israel.  

Acest lucru a fost spus lui Moise și lui Israel în jurul anului 1400 î.Hr. În 

vremea lui Ezechiel, în 591-573 î.Hr., națiunea fusese luată în captivitate 

de către Babilon și dusă în Babilon. Acest lucru s-a întâmplat pentru că ei 

și părinții lor și părinții părinților lor s-au îndepărtat de Domnul. Ei 

experimentau consecințele propriilor lor păcate și ale păcatelor strămoșilor 

lor.  

Îi trage Dumnezeu la răspundere pe copiii păcătoșilor pentru păcatele 

generațiilor anterioare?   

Ezechiel 18 răspunde la această întrebare cu un NU categoric. Cea mai 

faimoasă replică din acel capitol este: Sufletul care păcătuiește va muri. 

În Ezechiel 18: 1-9, Domnul spune că un tată nedrept nu va face ca un fiu 

neprihănit să sufere păcatele tatălui său.  

Ezechiel 18: 19-22:  

"Sufletul care păcătuiește va muri. Fiul nu va purta nelegiuirea tatălui și nici 

tatăl nu va purta nelegiuirea fiului. Dreptatea celui neprihănit va fi asupra 

lui, și nedreptatea celui nedrept va fi asupra lui." 

Acest lucru distruge toată învățătura despre un blestem al generațiilor. 

Dumnezeu nu pedepsește nelegiuirea părinților asupra copiilor lor. Un copil 

neprihănit printre ei, acel copil nu va fi responsabil pentru păcatele 

generațiilor anterioare. 

DAR... se spune că diavolul este cel care aduce blestemul.  

Dacă Dumnezeu nu consideră un fiu vinovat pentru păcatele tatălui său, 

atunci diavolul nu are dreptul să atace.  

Ne aflăm în vremurile Noului Testament. Îl avem pe Hristos Însuși în noi. 

Spiritul nostru a fost recreat de către Duhul Sfânt. Dacă comitem aceleași 



păcate pe care le-au comis strămoșii noștri, este vina noastră, nu a lor. Din 

punct de vedere al mediului, o persoană poate fi crescută într-o familie 

disfuncțională, dar dacă continuă în acea disfuncție este vina ei. 

Ceea ce ESTE în Biblie sunt recunoașterile spiritelor familiare. 

(Leviticul 19:31, 20:6) Aceștia sunt demoni care devin "familiari" unei 

familii. Ei influențează o familie și influența lor poate consuma mai multe 

generații, una după alta, punând la cale generații de păcat de-a lungul 

anilor.  

Odată ce îți dai seama că nu există un "blestem al generațiilor" cu care să 

te lupți, poți sta pe propriile picioare, cu Hristos în tine, și poți înceta să mai 

păcătuiești. Odată ce o persoană încetează să mai dea vina pe alții ca fiind 

motivul pentru care propria viață este un dezastru, poate începe să umble 

cu Domnul în integritate. Este o călătorie, una grea, dar poate și trebuie să 

fie făcută.   

Săptămâna viitoare voi împărtăși despre propria mea "rupere a blestemului 

generațiilor" și despre lupta cu duhurile din ceruri.  

Până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

Courts of heaven error (COH), Access to heaven 5 of 6, 

Wrestling  

Eroarea Curtilor Cerurilor(CC), Accesul la rai? 5 din 6,  

 

Bună ziua tuturor,Acesta este un rezumat al învățăturii Curților Cerului 
(CC): 

 

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


1. În ceruri există un sistem de justiție penală în stil occidental modern, în 
stil occidental. 
2. Satana are acces la curtea din ceruri, acționând ca procuror, de unde ne 
acuză. 
3. Păcatele tale actuale și păcatele generaționale de la rudele moarte îi dau 
lui Satana dreptul legal de a-l acuza. 
4. Există pergamente secrete care trebuie deschise în CC pentru ca 
tribunalul să înceapă. 
5. Aceste instanțe sunt secrete și necesită cunoștințe secrete pentru a 
descoperi cum să funcționeze în ele. 
6. Există nori de martori, creștini morți în ceruri, care vor vorbi în numele 
tău. 
7. Dacă funcționăm în CC, îi acordăm Tatălui Dumnezeu capacitatea de a-
și "împlini pasiunea sa părintească". 
 

Am arătat deja curtea orientală... 

despre care vorbește Biblia nu este același sistem judiciar pe care îl învață 
CC. Un rege oriental aude cazuri și face judecăți, da. Dar nu este 
procedural ca un sistem judiciar occidental. Nu. 

După cum am arătat, judecata a fost deja făcută în numele nostru. "Cine va 
aduce vreo acuzație împotriva aleșilor lui Dumnezeu? Dumnezeu este cel 
care face justificarea. Cine ne condamnă pe noi?" Romani 8: 33. 

 

Am arătat cum a fost alungat Satana din Rai... 

...care ne-a acuzat odată în fața lui Dumnezeu. Dar acum el este pe 
pământ, umblând ca un leu care răcnește, acuzându-ne aici, pe pământ - 
fiecare dintre noi a auzit aceste acuzații, iar ele sunt chiar aici, pe acest 
pământ. Nu în ceruri. 

Am împărtășit cum că nu există niciun blestem generațional la care trebuie 
să renunțăm, să ne mustrăm, să ne pocăim pentru a fi liberi. Sufletul care 
păcătuiește va muri. Sufletul care crede în Isus este născut din nou. 
Responsabilitatea individuală. 



Există curente ale credinței care îl fac pe Dumnezeu adversarul 
nostru. 

Dacă ne-am ruga îndeajuns, El ar trimite trezire. Dacă aș posti suficient L-
aș putea convinge de sinceritatea mea sau de nevoia mea urgentă. Există 
un alt curent care este orientat spre diavol. Ei simt că dacă nu fac totul 
perfect, diavolul va avea o ușă deschisă în viața lor. SAU, el are o ușă 
deschisă și ei trebuie să găsească modalitatea de a o închide. 

Din ceea ce am văzut în viața mea și a altora, și după modelul din 
Scriptură, este că 99,9% dintre eliberări au loc atunci când o persoană 
decide să trăiască corect, iar demonul pleacă pentru că nu mai are loc 
pentru el. Odată ce o persoană își dă seama că Îl are pe Hristos în ea ȘI că 
are autoritatea de a folosi numele lui Isus împotriva demonilor, ȘI că este 
sigură de autoritatea și locul ei în ceruri în Hristos, a decis să trăiască 
pentru Dumnezeu și nu pentru păcat. Jocul s-a terminat pentru demoni. 

Voința noastră este mai puternică decât orice demon, sau decât 
Dumnezeu. 

Creștinii pot fi uneori atât de prinși în mentalitatea "războiului spiritual" încât 
uită că voința noastră este mai puternică decât orice diavol sau Dumnezeu. 
Nici Dumnezeu și nici diavolul nu ne pot obliga să facem ceva. 

În fiecare an, milioane de oameni din întreaga lume, care nu Îl cunosc pe 
Domnul, renunță la obiceiuri distructive, își înving temerile și își găsesc 
victoriile personale - doar prin voința lor. Dar există o mare afacere în 
lumea creștină care comercializează formule de marketing care îl fac pe 
om să creadă că este slab, că este victima continuă a demonilor și că, 
dacă găsește acea cheie spirituală, binecuvântările se vor debloca și viața 
lui va merge ca pe roate. 

Satana ne ispitește, asta e adevărat, iar Dumnezeu lucrează din interior 
pentru a ne da putere și a ne întări. Dar niciunul dintre ei nu ne poate 
obliga să facem ceva. 

În Ioan 8:11, Isus i-a spus femeii prinse în adulter: 

"Du-te și nu mai păcătui." Aceasta însemna să rupă relația cu bărbatul cu 
care a fost prinsă în pat. Isus știa că era dificil din punct de vedere 
emoțional pentru ea. Asta nu i-a schimbat porunca. Poate că bărbatul îi 



oferea bani sau propria casă, dar ea trebuia să pună capăt relației. Ceea 
ce i-a poruncit Isus era dificil și ar fi însemnat durere emoțională pentru ea, 
dar trebuia să o facă pentru a umbla în neprihănire. 

Aceasta este dragoste dură. Aici nu este vorba de mustrarea duhului de 
poftă sau de adulter. Pur și simplu: "Du-te și nu mai păcătui". Și, cu 
siguranță, Isus știa cât de dificil va fi pentru ea. Dar El nu a spiritualizat-o. 
Pur și simplu, nu mai păcătui. 

CC ne învață că trebuie să ne recăpătăm autoritatea printr-o sală de 
judecată cerească, cu Satana în calitate de procuror care luptă pentru a-și 
păstra voința în viața noastră, în timp ce "martorii din ceruri" - creștinii morți 
- depun mărturie în favoarea ta. Și dacă faci totul așa cum trebuie, s-ar 
putea să câștigi procesul și necazurile tale vor lua sfârșit. Isus a spus doar 
fă-o. Doar trăiește corect. Hotărăște-te pentru dreptate și mergi până la 
capăt. 

Cu cine ne luptăm? 

"Căci noi nu ne luptăm împotriva cărnii și a sângelui, ci împotriva 
stăpânitorilor și a autorităților și a conducătorilor lumii, a stăpânitorilor 
întunericului în domeniul duhovnicesc și a forțelor răului în cele cerești." 
Efeseni 6: 12 

Noi ne luptăm, dar nu într-o instanță cerească după modelul sistemelor 
judiciare occidentale moderne. Acest verset este mijlocul învățăturii lui 
Pavel din v10-17. Este vorba despre a fi tari în Domnul și în puterea tăriei 
Lui, îmbrăcându-ne cu armura lui Dumnezeu. El afirmă că, cu toate aceste 
lucruri, vom putea "să stăm împotriva vicleniei diavolului". 

 

Trebuie să ne punem platoșa neprihănirii, coiful mântuirii, scutul credinței, 
încălțămintea Evangheliei, sabia Duhului. Se spune că aceasta este 
'armura lui Dumnezeu'. 

Dacă ar fi să spunem: "Aceasta este haina lui William", înțelegem că 
William este proprietarul hainei. Așadar, când Pavel scrie că trebuie să ne 
îmbrăcăm cu armura lui Dumnezeu, a cui este armura? 



Isaia 59:16-18, într-o profeție despre Mesia, ne spune că aceasta a fost 
armura lui Isus: 

"El a văzut că nu era nimeni și s-a mirat că nu era nici un mijlocitor. De 
aceea brațul Lui a adus izbăvirea(ebraică) și dreptatea Lui L-a susținut. 
Căci El a îmbrăcat dreptatea ca o platoșă, și mântuirea ca un coif, haina 
răzbunării ca îmbrăcăminte și zelul ca haină. După faptele lor, El va 
răsplăti..." 

În lupta noastră, noi purtăm armura lui Isus, care a fost deja încercată în 
luptă și a fost găsită victorioasă. El a înfruntat ispitele în cele 3 domenii 
(spirit, suflet, trup) și a învins. Prietenul Său a insistat ca El să nu meargă 
la cruce. El a respins acea ispită. Noi ne luptăm dintr-o poziție în care am 
câștigat deja. Hristos este în noi. Este armura LUI. Avem autoritatea de a 
folosi numele Lui. Suntem îmbrăcați cu armura lui Isus pentru a putea sta 
împotriva metodelor lui Satana și, după ce am făcut totul pentru a rămâne 
în picioare, rămânem în picioare. 

 

De ce se spune că ne luptăm împotriva duhurilor din cele cerești? Asta 
este pentru săptămâna viitoare. 

 

Până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

Trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 
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Eroare în curțile cerului (CC). Lupte libere, 6 din 6 

Bună ziua tuturor, 
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Încheind această serie despre eroarea învățăturii despre curțile cerului 

(CC), aflăm că ne luptăm împotriva conducătorilor spirituali din întuneric și 

împotriva noastră înșine. Nimic din toate acestea nu se întâmplă în ceruri.  

CC spune că Satana are acces în cer. Efeseni 1: 20-23, Apocalipsa 12: 8-

10 dovedesc că el a fost alungat, învins și ne acuză doar aici pe pământ, 

NU în fața Tatălui nostru.  

CC spune că în cer există un sistem judiciar în stil occidental modern, în 

care Satana are acces și te acuză, iar credincioșii plecați din ceruri stau la 

bară pentru a depune mărturie pentru tine. Am arătat că un tribunal oriental 

nu este un sistem judiciar occidental din secolul XXI. Curtea lui Dumnezeu 

îi include pe copiii Săi, împotriva cărora nimeni nu poate acuza sau aduce 

o acuzație. Romani 8: 31-34. 

CC spune că păcatele strămoșilor tăi morți sunt motivul pentru care viața ta 

este încurcată, dar tu îți poți curăța numele în CC. Ezechiel 18 și toate 

scrisorile din NT nu afirmă nimic despre faptul că generațiile trecute au 

ajutat la păcatul din viața noastră, ci mai degrabă că noi suntem 

responsabili pentru viața noastră, nimeni altcineva. 

Stăm individual în fața scaunului de judecată al lui Hristos și nu vom putea 

da vina nici pe bunica, nici pe diavol. Nu putem spune "bunica a deschis 

ușa aceea în 1883" pentru a explica de ce nu te-ai maturizat și nu ai 

ascultat de Cuvânt. Vom fi 1 la 1 în fața lui Isus pentru a da socoteală de 

viața noastră. 

Satana nu are nicio putere asupra noastră. Satana se folosește de frică și 

de minciuni pentru a ne convinge să îi dăm autoritatea noastră, apoi 

folosește autoritatea noastră împotriva noastră. Aceasta include să ne facă 

să intrăm în formule, să ne facă să credem că suntem slabi și că trebuie să 

ne temem de el și să ne concentrăm asupra propriilor noastre sentimente 

de inadecvare.   

Pavel vorbește despre lupte în Efeseni 6:10-12:  

"În sfârșit, întăriți-vă în Domnul și în puterea Lui. Îmbrăcați-vă cu toată 

armura lui Dumnezeu, ca să puteți lua poziție împotriva uneltirilor diavolului 



(Gk: metode). Căci lupta noastră nu este împotriva cărnii și a sângelui, ci 

împotriva stăpânitorilor, împotriva autorităților, împotriva puterilor acestei 

lumi întunecate și împotriva forțelor spirituale ale răului din tărâmurile 

cerești." 

În orașul Efes, în Faptele Apostolilor 19: 23-41, a avut loc o revoltă după ce 

foarte mulți credincioși au ars în public cărțile oculte, iar vânzările de idoli 

au scăzut brusc. Orașul a fost divizat, în v. 32 precizându-se că toți erau 

confuzi și mulți nici măcar nu știau despre ce este vorba.  

Acelor credincioși, Pavel le-a scris că noi ne luptăm cu conducătorii din 

ceruri, ceea ce în iudaism înseamnă în domeniul spiritual. Nu cerul, ci 

tărâmul spiritelor.  

În timp ce unii au făcut doctrină asupra practicii de a "dărâma conducătorii 

demonici" asupra unui oraș, nu vedem așa ceva în Faptele Apostolilor sau 

în vreo scrisoare din NT. Nimeni nu s-a rugat să doboare cetăți peste Efes 

sau Corint înainte de a evangheliza acolo și nici în timp ce se întâlnea în 

bisericile (de acasă). Orașele și națiunile sunt schimbate câte o persoană 

la un moment dat, atunci când acestea cred în Isus. 

 

În Daniel 10:13, 20 avem o imagine a forțelor lui Satana pe care le 

pune la conducerea unei națiuni. Nu uitați, Satana nu face decât să 

copieze și să pervertească ceea ce este adevărat. Așadar, în aceste 

pasaje vedem un "prinț al Persiei" luptând împotriva îngerului Mihail, 

despre care ni se spune în 12:1 că este îngerul care se ocupă de Israel. 

Gabriel îi spune lui Daniel că se va alătura lui Mihail pentru a lupta 

împotriva duhului care stăpânește Persia, iar când vor termina, se va ridica 

prințul Greciei. Și mai bine de 200 de ani mai târziu, Persia a fost înfrântă și 

Alexandru cel Mare al Greciei i-a cucerit.  

Noi ne luptăm în rugăciune împotriva metodelor diavolului. Nu în ceruri, ci 

aici, pe pământ, în rugăciune; Ne rugăm pentru oameni, ne rugăm pentru 

conducători și pentru toți cei care au autoritate, ne rugăm pentru 

îndrăzneală, ne rugăm ca să trăim o viață liniștită, pașnică și evlavioasă - 



dar aceste lupte nu au nimic de-a face cu faptul că mergem în fața Tatălui 

într-un proces la tribunal pentru a căuta o judecată favorabilă din partea 

Tatălui nostru. 

Pavel a scris în II Corinteni 10: 3-6  

Lupta noastră se referă mai ales la gândurile și emoțiile noastre:  

...nu după trup ne luptăm, căci armele luptei noastre nu sunt trupești, ci 

puternice pentru Dumnezeu, pentru doborârea întăriturilor, pentru 

doborârea rațiunilor și a oricărei înălțimi ridicate împotriva cunoștinței lui 

Dumnezeu, pentru aducerea în captivitate a oricărui gând la ascultarea lui 

Hristos și pentru a fi gata să răzbune orice neascultare, ori de câte ori se 

va împlini ascultarea voastră. 

Este o luptă aici, pe pământ, cu noi înșine și cu metodele lui Satana în 

tărâmul spiritelor. Gânduri, emoții, aduse în captivitate în noi înșine, 

forțându-ne să eliminăm gândirea veche și aducând o gândire nouă, 

aliniată cu gândirea lui Dumnezeu. Dacă vrei ca viața ta să fie 

transformată, nu există altă cale prezentată în Scriptură decât înnoirea 

minții - atunci viața ta va fi transformată. Romani 12: 1-3 

Ce gânduri? Ce emoții?  

Pavel a scris în II Corinteni 2:10-11: "Eu... iert pe toți... ca nu cumva Satana 

să aibă vreun avantaj asupra noastră, căci nu suntem neștiutori de 

uneltirile lui". Aici el afirmă că neiertarea poate deschide o persoană la 

"uneltirile" lui Satana, oferindu-i un avantaj asupra ei.  

În II Timotei 2: 23-26, Pavel scrie despre cei care se ceartă și sunt în 

ceartă, care sunt prinși astfel în capcană de diavol și "luați prizonieri de el, 

după voia lui".  

Acestea sunt forțele, acestea sunt gândurile și emoțiile cu care ne luptăm, 

forțele demonice care ne ademenesc și ne încearcă. De asemenea, ne 

luptăm cu noi înșine și ni se poruncește în toate evangheliile și scrisorile să 

lăsăm deoparte păcatul și să umblăm în neprihănire.  



Dacă în vremurile trecute Satana avea autoritatea de a se apropia de 

Dumnezeu pentru a ne acuza, acum nu o mai are. El obișnuia să ne 

"acuze înaintea Dumnezeului nostru zi și noapte", dar a fost alungat din 

ceruri. Isus este acum mult mai presus de toate puterile și conducătorii din 

tărâmul spiritelor, închizând ușa dușmanului. Tatăl spune că ne-a 

îndreptățit, nimeni nu poate aduce o acuzație împotriva copiilor Săi. Noi 

suntem rezidenți ai Împărăției cerurilor și avem acces direct, ca membri ai 

Curții, pentru a veni cu îndrăzneală la tronul Tatălui nostru.  

Este un loc de siguranță, de odihnă, un loc în care găsim îndurare și har 

pentru a ne ajuta la vreme de nevoie. Nu o transformați într-o formulă a 

sistemului judiciar occidental - "Veniți cu îndrăzneală la tronul harului 

pentru a primi îndurare și har în vreme de nevoie". (Evrei 4: 16) 

 

Alte gânduri săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 
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Drop formulas How to worship purely 

Renunță la formule; Cum să te închini pur 

 

Bună ziua tuturor, 

Câteva gânduri finale despre adevăratele probleme cu cei care caută 
răspunsuri cu Curtile Cerurilor și alte învățături bazate pe formule. 

 

Cain este tatăl religiilor false: Acestea sunt formule folosite pentru a 
încerca să ajungă la Dumnezeu. 

http://www.cwowi.org/


În Geneza 4: 1-15 avem povestea lui Cain și Abel. Abel a oferit Domnului o 
jertfă de sânge, dar Cain a oferit legume. Domnul Dumnezeu (Iehova 
Elohim sau Hristos), care a suflat în trupul de lut sculptat al lui Adam pentru 
a-l aduce la viață, a ucis și primele animale pentru jertfa de sânge. El i-a 
îmbrăcat cu piele de animal, arătându-le ziua în care El va deveni om și va 
fi jertfa finală pentru păcat. Geneza 3: 21 

Abel și Cain au fost învățați acest lucru, bineînțeles. Cain însă a respins 
mântuirea și a venit la Dumnezeu în condițiile sale, oferind o parte din 
legumele pe care muncisese din greu să le cultive. Desigur, Domnul a 
acceptat jertfa lui Abel, dar nu și pe cea a lui Cain. 

Nimeni nu poate veni la Dumnezeu prin propriile fapte. 

Am mai împărtășit înainte cum în VT, atunci când se afla în prezența lui 
Dumnezeu, o persoană trebuia să-și scoată pantofii, deoarece aceștia erau 
făcuți de om. Atunci când construiau un altar, nu puteau modifica sau 
prelucra pietrele în vreun fel, ci trebuiau să le folosească așa cum erau 
găsite pe câmp. Exodul 3:5/Judecători 5:15; Exodul 20:25/Dt 27:5 

Abel a acceptat harul lui Dumnezeu, Cain nu. El a încercat să vină la 
Dumnezeu prin propriile sale fapte, prin propria formulă. 

Prin urmare, Cain a devenit tipul tuturor religiilor false din toate timpurile, 
pentru că și acestea încearcă să se apropie de Dumnezeu prin propriile lor 
fapte, pe baza unor învățături false. 

Un creștin născut din nou poate să se întrebe despre cei care se 
târăsc în genunchi pe scări. 

Sau își fac altare, repetă aceleași rugăciuni la nesfârșit, fac pelerinaje la 
locurile sfinte sau se spală în râuri sfinte, dar sunt multe învățături creștine 
care fac același lucru - încearcă să ajungă la Dumnezeu pe propriile 
formulări. 

Formulele creștine care încearcă să îl manipuleze sau să îl impresioneze 
pe Dumnezeu intră în categoria lui Cain. 

Câți dintre noi au postit pentru a-L mișca pe Dumnezeu? (Eu am fost 
vinovat de asta la începutul umblării mele) Câți dintre noi au mers la acel 
serviciu religios cu motive ascunse, cum ar fi să îi arăți lui Dumnezeu cât 



de serios ești, să Îi amintești de o factură care trebuie plătită săptămâna 
aceasta sau un alt motiv decât acela de a merge doar pentru a I se 
închina? Câți au repetat declarații de credință la fel cum un romano-catolic 
ar putea spune șapte "Ave Maria"? 

Câți au dat bani pentru a primi bani? Câți au dat bani pentru a fi vindecați? 
Câți au mers la seminarii în căutarea acelei chei spirituale care va debloca 
totul și le va face viața liniștită? Câți s-au rugat pentru a-L ruga să li se 
arate? 

Paul a oferit răspunsuri generale la întrebări specifice 

Când ne întrebăm dacă nu cumva suntem vinovați că încercăm să venim la 
Tatăl cu sacrificii pe care le-am făcut sau cu formule pe care le-am urmat, 
trebuie să ne uităm la propriile noastre inimi. Vă veți cunoaște motivele. 

În primul an în care eu și Barb am fost căsătoriți, am lucrat pentru un mare 
minister de televiziune cu sediul în Charlotte, Carolina de Nord. Salariul 
meu săptămânal era de aproximativ 111 dolari după impozite. O învățătură 
populară la acea vreme era învățătura "întoarcerea de 100 de ori". În 
termeni practici, aceasta însemna că, dacă dădeai 10 dolari Domnului, te 
puteai aștepta ca Dumnezeu să-ți dea de 100 de ori mai mult, adică 1000 
de dolari. 

Noi am făcut asta pentru foarte scurt timp. Ne-am rugat pentru zeciuiala 
noastră de 11 dolari, cerându-i Tatălui și proclamând, declarând, 
mărturisind, o întoarcere de 100 de ori. Imediat, Barb și cu mine ne-am 
simțit mâhniți în duhul nostru, dar nu înțelegeam de ce. 

Ea a identificat rapid motivul: 

"Obișnuiam să dăm pentru că Îl iubim pe Domnul și lucrarea Sa, dar ne-am 
schimbat inima pentru a da ca să obținem, și de aceea Duhul Sfânt este 
întristat". Ne-am pocăit și am revenit la a dărui din dragoste, din apreciere, 
pentru a răspunde unei nevoi - dăruindu-ne mai întâi Domnului cu motivul 
dragostei. 

Tărâmul inimii este al Domnului, așa că numai cineva care citește acest 
text va ști dacă a făcut ceva pentru Domnul sau pentru Domnul din alt 
motiv decât dragostea. 



În Ioan 4:23-24, Isus a spus: 

"Vine ceasul, și acum este, în care adevărații închinători se vor închina 
Tatălui în duh și în adevăr, căci Tatăl caută astfel de oameni care să I se 
închine. Dumnezeu (Tatăl) este un Duh, iar cei care I se închină trebuie să 
o facă în duh și în adevăr." 

Cuvântul "închinare" este "proskuneo". Cuvântul "pros" înseamnă "spre", 
iar "kuneo" înseamnă "a săruta". Închinarea este, așadar, literalmente, un 
sărut către Tatăl. În acea vreme, un sărut era un semn de legământ, așa 
cum ar trebui să fie și astăzi. 

Astăzi vedem că prietenii se salută cu un sărut pe obraz. Un soț și o soție 
se vor săruta pe buze. În forma cea mai pură, un sărut este o afirmare a 
unui legământ între cei doi. Acesta spune că nu vor trăda sau răni, ci își vor 
apăra relația. 

Iată de ce trădarea lui Iuda cu un sărut... 

...este atât de bine documentată în Matei 26: 48-49, Marcu 14: 44-45 și 
Luca 22: 48. 

Închinarea este un sărut către Tatăl, dar cu condiții: Cei care se închină 
(sărutul către El însemnând că ești în legământ cu El) trebuie să o facă în 
duh și adevăr. 

Spiritul se referă la inima ta, nu din cap, ci din adâncul ființei tale, iar 
adevărul se referă la motive. Fără motive ascunse, fără intenții ascunse. 
Pur și simplu, exprimați-i Tatălui dragostea voastră pură, fără cereri 
atașate, dați-i afecțiunea, devotamentul, dragostea voastră - Isus a spus că 
Tatăl caută așa ceva pentru a I se închina. 

Renunțați la toate formulele, umblați cu Tatăl și cunoașteți-l pe Tatăl și 
revărsați-i dragostea voastră în mod pur. 

Un nou subiect săptămâna viitoare, până atunci, 

Binecuvântări, 

John Fenn 
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